
SORALUZEKO UDALA
AYUNTAMIENTO DE PLACENCIA DE LAS ARMAS

UDAL  BATZARRAK  2024KO  OTSAILAREN
7AN  EGINDAKO  EZ  OHIKO  SAIOAREN
AKTA.-

Soraluzeko  hirian,  bi  mila  eta  hogeita
lauko  otsailaren  zazpian,  hemeretzi
orduak izanik  eta aurrez deialdia delarik,
Udaletxeko  Saio  Aretoan  Maite
Quintanilla  Lete,  Ana  Rosa  Maiztegui
Gorostidi  eta  Iker  Uzin  Larrañaga
Alkateorde  jaun-andreak,  Jone  Alberdi
Álvarez, Iker Aldazabal  Basauri,  Verónica
Galarraga  Izaguirre,  Ramón  Gallastegi
Aldazabal,  Patricia Borinaga Albéniz  eta
Ignacio  Rubio  Torrientes  Zinegotzi  jaun-
andreak,  Unai  Larreategi  Azurmendi
Alkate  jaunaren  Lehendakaritzapean
biltzen  dira,  lehenengo  deialdiz  eta
Udaleko  Idazkaria  ere  bertan  dagoela,
Itziar Sagastagoia Zabala and. alegia.

Bertaratu ezina justifikatu du Ainara Osoro 
Txurruka zinegotzi andreak.

ACTA DE LA SESIÓN EXTRAORDINARIA CE-
LEBRADA POR EL PLENO DEL AYUNTAMIEN-
TO EL DÍA 7 DE FEBRERO DE 2024.-

En  la  villa  de  Soraluze-Placencia  de  las
Armas,  siendo  las  diecinueve  horas  del
día  siete  de  febrero  de  dos  mil  veinti-
cuatro, previa convocatoria al efecto, se
reúnen en el Salón de Sesiones de la Casa
Consistorial, los Sres. Tenientes de Alcalde
Dña.  Maite  Quintanilla  Lete,  Dña.  Ana
Rosa  Maiztegui  Gorostidi  y  D.  Iker  Uzin
Larrañaga  y  los  Sres.  Concejales  Dña.
Jone  Alberdi  Álvarez,  D.  Iker  Aldazabal
Basauri,  Dña.  Verónica  Galarraga  Iza-
guirre,  D.  Ramón  Gallastegi  Aldazabal,
Dña.   Patricia  Borinaga  Albéniz  y  D.  Ig-
nacio Rubio Torrientes, bajo la Presidencia
del  Sr.  Alcalde,  D.  Unai  Larreategi  Azur-
mendi,  en  primera  convocatoria  y  asis-
tiendo como Secretaria, Dña. Itziar Saga-
stagoia Zabala.

Excusa su asistencia la concejala Dña. Ai-
nara Osoro Txurruka.

1.- 2023KO ABENDUAREN 20KO SAIOAREN
AKTA, HALA BADAGOKIO, ONARTZEA.- 

Aho batez onartu da 2023ko abenduaren
20ko udalbatza akta. 

1.- APROBACIÓN, EN SU CASO, DEL ACTA
DE LA SESIÓN DE FECHA 20 DE DICIEMBRE
DE 2023.- 
Se aprueba por unanimidad el  acta del
Pleno de 20 de diciembre de 2023.

2.- ALKATETZA DEKRETUEN BERRI EMATEA.- 

Abenduaren  14ko  224/2023  zenbakidun
dekretutik  urtarrilaren  26ko  17/2024
zenbakidun  dekretu  arteko  Alkatetza
dekretuen berri jaso du Udalbatzak.

2.-  DAR  CUENTA  DE  LOS  DECRETOS  DE
ALCALDÍA.- 
Se  da  cuenta  al  Pleno  de  los  decretos
comprendidos  entre  el  decreto  de
Alcaldía  número  224/2023,  de  14  de
diciembre, y el número 17/2024, de 26 de
enero.

3.-   2024. URTERAKO AURREKONTUA.-   
Alkateak  hitza  hartzen  du  2024ko
aurrekontuaren  ezaugarriak
deskribatzeko. 

2024ko  aurrekontua  8.250.543€takoa
izango da.  Ez-ohiko kopurua da,  tartean
Ezozi  Bidea  Berritzen  proiekturako
Jaurlaritzak  emandako  2.673.745€tako
laguntzak  daudelako  (laguntza  horiek

3.-   PRESUPUESTO PARA EL AÑO 2024.-   
El  Sr.  Alcalde  toma  la  palabra  para
señalar  las  caracterísitcas  generales  del
presupuesto 2024. 

El presupuesto para 2024 es de 8.250.543
€. Se trata de una cantidad extraordinaria
ya  que  entre  ellas  se  encuentran  las
ayudas  concedidas  por  el  Gobierno
Vasco  para  el  proyecto  Ezozi  Bidea
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udalak bideratuko dizkie proiektuan parte
hartuko  duten  Ezozibideko  bizilagun
komunitateei).

Partida  berezi  hori  deskontatuta  esan
genezake  udalaren  aurrekontu  erreala
5.576.789€-takoa  izango  dela  2024an.
Iazkoa 4.976.000€-takoa izan zela kontuan
izanda,  iaztik  %12ko  igoera  dauka
aurtengo aurrekontuak.

Diru-sarrera  igoera  batez  ere  fondo-
foralaren  igoeratik  dator.  Eta  hainbat
proiektutarako lortu asmo diren bestelako
dirulaguntza eta tasa eta zergen urteroko
igoeratik.

Ohiko  gastuei  dagokionez,  ahalegindu
gara  euste  ariketa  bat  egiten.  Pertsonal
partidan  %2,5-eko  igoera  dago,  gastu
arruntetan  %2-a  eta  dirulaguntzen
kapitulua antzera geratzen da.

Mailegu  berririk  ez  da  eskatuko  aurten.
Guzti honekin lortu dugu udalaren aurrezki
ahalmena, ohiko diru-sarreren %2-tik %6-ra
igotzea.

Horrela  2023an  izandako  125.500€-tatik
405.510€-tara  igotzen  da  aurtengo
inbertsio partida.
Horiekin  ondoren  zerrendatzen  ditugun
inbertsioak  planteatzen  dira  2024rako,
guztiak  garatzeko  baliabide  gehiago
beharko ditugu hala ere. 2023ko ekitaldia
gerakin  positiboarekin  ixtea  aurreikusten
da,  eta  horrek  ahalbideratuko  du
hasierako  aurrekontu  honetan  agertzen
diren inbertsio-partidak handitzea.
2024rako  planteatzen  diren  inbertsioak
nagusiak dira:

● Plaza  Zaharra-ibaia  lotzeko  proiektua
Kalebarren 24ko eraikina eraitsita 46.548€.
Aurreikusten da 200.000€ beharko direla.
● Kiroldegiko padel-a estaltzeko 20.000€.
Aukera  ezberdinak  aztertzen  ari  gara
baina  diru  gehiago  beharko  da
honetarako ere.

Berritzen por importe de 2.673.745€ que el
Ayuntamiento  destinará  a  las
comunidades  de  vecinos  de  Ezozibide
que participen en el proyecto.

Descontada  esta  partida  especial,
podríamos decir que el presupuesto real
del  Ayuntamiento será de 5.576.789€ en
2024.  Teniendo  en  cuenta  que  el  año
pasado ascendió a 4.976.000€,  desde el
año pasado el presupuesto de este año
presenta un incremento del 12%.

El  aumento  de  ingresos  proviene
principalmente  de  la  subida  del  fondo
foral.  Y  del  incremento  anual  de  otras
subvenciones y tasas e impuestos que se
pretenden  obtener  para  diversos
proyectos.

En  cuanto  al  gasto  corriente,  hemos
intentado  hacer  un  ejercicio  de
contención. En la partida de personal hay
un  incremento  del  2,5%,  en  los  gastos
corrientes  un  2%  y  el  capítulo  de
subvenciones queda similar.

No se  solicitarán  nuevos  préstamos  este
año.  Con  todo  ello  hemos  conseguido
aumentar  la  capacidad  de  ahorro
municipal  del  2%  al  6%  de  los  ingresos
corrientes.

Así,  la  partida de inversión  de este año
pasa de 125.500 €en 2023 a 405.510 €.

Con ello se plantean las  inversiones que
enumeramos  a  continuación  para  2024,
aunque necesitaremos más recursos para
desarrollarlas  todas.  Se  prevé  cerrar  el
ejercicio 2023 con remanente positivo, lo
que permitirá incrementar las partidas de
inversión que figuran en este presupuesto
inicial.
Las  inversiones  principales  que  se
plantean para 2024 son las siguientes:

● Proyecto de conexión Plaza-ría con el
edificio Kalebarren 24 derruido 46.548€.
Se prevé una cantidad de 200.000€.
● 20.000€  para  cubrir  el  pádel  del
polideportivo.  Estamos  estudiando
diferentes opciones, pero hará falta más
dinero para esto.
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● Espazio publikoen erabilerak egokitzeko
20.000€.  Tartean  ur-txorroten  gunea
osatzeko.

● Hiri  mobiliarioa  berrizteko  30.000€.
Horietatik  15.000€  erdigunetik  aparte
geratzen diren auzoetarako izango dira.

● Kiroldegiko frontoia margotzeko 10.000€.
Eta herriko kirol taldeen beharrak asetzeko
beste 10.000€.

● 0-4  urtekoentzat  gunea atontzeko eta
nerabeen gune komunitariorako 11.000€.
Haur parkeak berrizteko 5.000€.

● Hilerrian  errautsentzat  kolunbarioa
ezartzeko 9.000€.

● Herritarrekin  komunikazioa  hobetzeko
14.000€.  Mugikorretarako  aplikazioa,
zeinetatik  herritarrek  udalari  zuzenean
eskaerak  egin  eta  erantzunak  jasotzeko
aukera izango duten.

● Hirigintza  eta  energia  azterlenaterako
65.000€. Europar funtsetara eta bestelako
dirulaguntzetara  aurkezteko  proiektuak
izango dira. Aztertuko dira: Futbol zelaiko
aldagela-taberna  berriztea.
Irisgarritasunari  lotuta  musika  eskolan
igogailua  ezartzea,  Gabolatseko
aldapatik  Gabolats  altora  igogailua
ipintzea  eta  Plaza  Zaharra  handitzea
aztertzea  Erregetxe  azpiruntz.  Energiari
lotuta  kiroldegiko  igerilekuari  sakonera
kentzea aztertuko da eta kale argiterian
hobekuntzak  egiteko  aukera  ere
aztertuko da.

● Etxebizitza  diagnostikorako  18.114€.
Etxebizitzen  egoera  zein  premiak
aztertuko dira lan honetan. Diagnostikotik
harago  etxejabe  zein  etxebila
dabiltzenekin  lanketa  egiteko  baliatuko
da ostean.
● Baso politikan lurrak  erosteko 10.000€-z
gain,  bertako  basoak  kudeatzen  dituen
basojabeen  Tantai  kooperatiban
bazkidetzeko  1.000€tako  partida  ezarri
dugu.
● Kultur  arloan  arte  obrak  erosteko
fondoa  sortuko  da  6.000€rekin,

● 20.000€  para  adecuar  los  usos  de  los
espacios públicos. Entre estos, completar
la  zona  de  los  chorros  de  agua  en  el
tramo.
● 30.000€  para  renovación  urbana
inmobiliaria. De ellos 15.000€ se destinarán
a los  barrios que quedan apartados del
centro.
● 10.000€  para  pintar  el  frontón  del
polideportivo.  Y  para  cubrir  las
necesidades  de  los  equipos  deportivos
locales otros 10.000€.
●Acondicionamiento  zona  0-4  años  y
zona  comunitaria  adolescentes  11.000€.
5.000€  para  renovación  de  parques
infantiles.
●9.000€  para  la  implantación  de
columbario  para  cenizas  en  el
cementerio.
●Para  mejorar  la  comunicación  con  la
ciudadanía  14.000€.  Aplicación  para
móviles  desde  la  que  los  ciudadanos
podrán  realizar  peticiones  y  obtener
respuestas  directamente  al
ayuntamiento.
● 65.000€  para  el  estudio  urbanístico  y
energético.  Serán  proyectos  que  se
realizan  para  poder  presentarse  a  los
fondos europeos y otras subvenciones. Se
analizarán los siguientes:
nuevo bar-vestuario del campo de fútbol,
vinculado  a  la  accesibilidad  instalación
de  ascensor  en  la  escuela  de  música,
instalación de ascensor  desde la cuesta
de Gabolats a Gabolats alto y estudio de
ampliación  de  la  Plaza  Zaharra  hacia
debajo de Erregetxe. Ligado a la energía
se  estudiará  quitar  profundidad  a  la
piscina  del  polideportivo  y  también  se
estudiará  la  posibilidad  de  introducir
mejoras en el alumbrado público.
● 18.114€ para diagnóstico de vivienda.
En  este  trabajo  se  analizarán  tanto  la
situación  como  las  necesidades  de  las
viviendas.  Más  allá  del  diagnóstico,  se
utilizará para trabajar con los propietarios
y personas que buscan vivienda.
● Además de 10.000 €para la compra de
tierras  en  política  forestal,  se  ha
establecido una partida de 1.000 €para la
adhesión  a  la  cooperativa  Tantai  de
propietarios  forestales  que  gestiona  los
bosques autóctonos.
● En el ámbito cultural se creará un fondo
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ondarearen  berreskurapenerako  3.000€
eta  herriko  erraldoiak  sortzeko  prozesua
hasteko 1.000€ jarri dira.

● Ondorengo  partidak  garrantzitsuak
izanagatik  oraingoz  ezin  izan  dugu
1.000tako  partida  bana  baino  gehiago
ezarri: Irisgarritasun lanak, asfaltatze lanak,
Debabarrenako  ponentziatik  etor
daitezkeen  laguntzak,  espresio  artistiko
bidez gune degradatuetan aktuatzea eta
segurtasun sistemak ezartzea.

Inbertsioetatik  aparte  nabaritu  nahiko
genituzke:

● Familien  esku-hartzeko lana indartzeko
eta  kale  hezitzaileen  proiektua  martxan
jartzeko.  Horretako  partida  30.000€tatik
100.000€tara igo da.
● Hezkuntza  arloan,  esperientzia  eskolari
ekingo zaio. 5000€
● Gazte-kontratazioetarako  jaurlaritzak
dituen  laguntzetara  aurkezteko  asmoa
daukagu eta horretarako 25.000€ partida
izendatu  dugu,  zeinak  Hezkuntza
proiektua  eguneratu  eta  indartzeko;
langabetuen  jarraipena  egiteko…
baliatuko diren.

● Kontsumitzaile  bulegoa  sortuko  da
uztailetik  aurrera,  horretarako  5.000€tako
diru-partida sortu dugu.
Aurrekontuetatik  aparte  badoaz  ere
(kanpo finantziazio bidez egingo direlako)
aurten  herrian  hasiko  diren  obra
garrantzitsuak gogoratu nahiko genituzke:

● Gabolatseko zubi berria.
● Ezozi Bideko urbanizazioa.
● Pascual Txurrukako etxebizitza sozialak.
● PHIko igogailua

Azkenik  eskertu  nahi  du  oposizioaren
jarrera, aurrekontua aberasteko egindako
ekarpenak direla eta.

Aurkeztutako  aurrekontuaren  proiektuak,
segidan  bototara  jarriko  denak,
ondorengo  kapitulukako  laburpena
dauka:

para la adquisición de obras de arte con
6.000€,  3.000€  para  la  recuperación  del
patrimonio  y  1.000  €  para  iniciar  el
proceso de creación de los erraldoiak.

● A pesar su importancia por el momento
no  se  han  podido  establecer  más  de
1.000€ para las siguientes partidas: obras
de accesibilidad,  asfaltado,  ayudas que
pudieran  obtenerse  de  la  ponencia  del
Bajo  Deba,  actuación  en  espacios
degradados mediante expresión artística
e implantación de sistemas de seguridad.

Nos  gustaría  citar  al  margen  de  las
inversiones:

● Potenciar la intervención de las familias
y  poner  en  marcha  el  proyecto  de
educadores  de  calle.  Su  partida  ha
pasado de 30.000 €a 100.000€.
● En el  ámbito  educativo,  se  iniciará  la
aula de la experiencia. 5000 €
● Tenemos  previsto  presentarnos  a  las
ayudas  del  Gobierno  Vasco  a  la
contratación  de  jóvenes,  para  lo  cual
hemos asignado una partida de 25.000 €,
que  sirvan  para  actualizar  y  reforzar  el
proyecto  educativo,  para  hacer  un
seguimiento  de  las  personas
desempleadas...
● Se creará una oficina de consumidores
a partir de julio, para ello hemos creado
una partida de 5.000 €.
Aunque  van  al  margen  de  los
presupuestos  (porque  se  van  a  realizar
mediante  financiación  externa)  nos
gustaría  recordar  las  importantes  obras
que  se  van  a  iniciar  este  año  en  el
municipio:
● El nuevo puente de Gabolats.
● Urbanización de Ezozi Bide.
● Viviendas sociales en Pascual Txurruka.
● Ascensor PHI

Finalmente  quiere  agradecer  la  actitud
de la oposición por sus aportaciones para
enriquecer el presupuesto.

El  proyecto del presupuesto presentado,
que se somete a votación seguidamente,
contempla el siguiente resumen por capí-
tulos:
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KAP.
CAP.

SARREREN AURREKONTUA
PRESUPUESTO DE INGRESOS €

1
2
3
4
5
6
7
8
9

Zuzeneko zergak – Impuestos directos 
Zeharkako zergak – Impuestos indirectos
Tasa eta bestelako sarrerak – Tasas y otros ingresos
Transferentzia arruntak – Transferencias corrientes
Ondare sarrerak – Ingresos patrimoniales
Inbertsio errealak inorenganatzea – Enajenac. inversiones reales
Kapital transferentziak – Transferencias de capital
Finantza aktiboak – Activos financieros
Finantza pasiboak – Pasivos financieros

811.635,00
54.600,00
802.724,00

3.797.902,00
16.580,00

-
2.767.093,00

-
0,00

SARRERAK GUZTIRA – TOTAL INGRESOS 8.250.534,00

KAP.
CAP.

GASTUEN AURREKONTUA 
PRESUPUESTO DE GASTOS €

1
2
3
4
6
7
8
9

Pertsonal gastuak – Gastos del personal
Gastuak ondasun arrunt eta zerb. – Gastos bienes cor. y servic.
Finantza gastuak – Gastos financieros
Transferentzia arruntak – Transferencias corrientes
Inbertsio errealak – Inversiones reales
Kapital transferentziak – Transferencias de capital
Finantza aktiboak – Activos financieros
Finantza pasiboak – Pasivos financieros

1.714.603,00
2.796.262,00

19.000,00
570.798,00
405.510,00

2.673.745,00
-

70.615,00
GASTUAK GUZTIRA – TOTAL GASTOS 8.250.534,00

Bototara  jarririk,  gehiengoz  erabakitzen
da,  EHBILDUKO  aldeko bost  botoz   eta
EAJ/PNVko  (hiru)  eta  PSE-EEko  (bi)
Batzarkideei  dagozkien  bost  abstentzioz,
2024ko ekitaldiko aurrekontua onartzea.

Iker  Aldazabal  zinegotzi  jaunak hitza
hartzen du eta esaten du bere taldearen
botu  azalpena  atzetik  aurrera  azalduko
duela.  Halaber,  esaten  du
aurrekontuetatik  aparte  aurten  doazen
obra garrantzitsuak gogoratu nahi dituela,
eta  aurrekontuetatik  aparte  dio,  kanpo
finantzazioa  baliatuz  burutuko  direlako.
Honakoak dira:

 Gabolatseko zubi berria
 Ezozibideko urbanizazioa
 Pascual  txurrukako  etxebizizta

sozialak 
 PHI ikastetxeko igogailua

Lau  proiektu  potente  hauek  aurreko
agintalditik  datozen  proiektuak  dira  EAJ-

Sometido  a  votación,  se  acuerda  por
mayoría  de  cinco  votos  a  favor,
correspondientes  a  Corporativos  de
EHBILDU,  y  cinco  abstenciones,
correspondientes  a  los  corporativos  de
EAJ/PNV (tres) y PSE-EE (dos),  aprobar el
presupuesto para el ejercicio de 2024.

El  Concejal  Iker  Aldazabal,  toma  la
palabra y dice que la exposición de votos
de  su  grupo  la  realizará  de  atrás  para
adelante.  Asimismo,  dice  que  quiere
recordar  las  obras  importantes  que  van
aparte de los presupuestos este año, ya
que  se  ejecutarán  con  financiación
externa. Son los siguientes:

• Puente nuevo de Gabolats
• Urbanización Ezozibidea
• Viviendas sociales de Pascual Txurruka

• Ascensor centro PHI

Estos  cuatro  proyectos  potentes  son
proyectos  que  vienen  del  mandato
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ak  eta  PSE-EE  udal  gobernuak  kudeatu
eta lortutakoak.

Sarrera honen ondoren,  Udal  gobernuak
aurkeztutako aurrekontuen aurrean PNVk
emandako bozkaren arrazoia azaldu du. 

“Soraluzeko  EAJ-PNV  Udal  taldearen
2024ko  aurrekontu  proiektuari
dagokionean,  boto azalpena

Lehenik  eta  behin  aipatzea  nahiko
genuke  gaur  eztabaida  eta  bozketara
ipiniko  den  2024ko  aurrekontu
proiektuaren  zenbatekoa  8.250.534
eurotakoa  dela.  Azken  urteetan  izan
dugun aurrekonturik handiena.

Arrazoi  nagusia,  aurrekontuaren
sarreretan,   aurreikusten  den  2.673.000
eurotako partida da. 

EAE-ko  transferentziak  kontzeptupean
aurkitzen  da.  Diru  partida  hau  da;
Ezozibideko bost etxebizitza komunitateek
egin  behar  dituzten  zahar  berritze  lanak
finantzatzeko bideratuko da.

Aurreko  udal  gobernuak;  Eusko
jaurlaritzako  Lurralde  Plangintza,
Etxebizitza  eta  Garraio  Sailetik,  lortutako
5,8 milloiri esker.

2023ko  aurrekontu  proiektuarekin
alderatuz, gastu arrunta; 183.000 eurotan
gehitu da. 

Aurreko  legealdian,  2022tik-2023ra;
222.000  euro  murriztu  zenean,  %7-a
konkretuki..  Zenbat  aldiz  entzun  diogu
EHBilduko  bozeramaileari  esaten  gastu
arrunta murriztu beharra dagoela? 

Adibide  bezala;  Aurreko  urteko
aurrekontu  proiektuaren  boto
azalpenean,  ondorengoa  esaten
zenuten; 

“EHBildun  argi  daukagu  urte  bete  barru
izango diren udal hauteskundeen ostean
egingo  dugun  lehen  lana  horixe  izango
dela.  Soraluzek  dituen  beharren,

anterior  gestionados  y  logrados  por  el
PNV y el gobierno municipal del PSE-EE.

Tras  esta  introducción  expone el  motivo
de  la  votación  del  PNV  ante  los
presupuestos  presentados  por  el
Gobierno Municipal.

"Explicación de voto sobre el proyecto de
presupuestos  2024  del  Grupo  Municipal
EAJ-PNV de Soraluze

En primer lugar, nos gustaría señalar que
el  importe  del  proyecto de presupuesto
de 2024 que hoy se somete a debate y
votación  es  de  8.250.534  euros.  El
presupuesto  más  grande  que  hemos
tenido en los últimos años.

El  motivo  principal,  en  los  ingresos  del
presupuesto,  es  la  partida  prevista  de
2.673.000 euros.

Se  encuentra  bajo  el  concepto  de
transferencias de la CAPV. Esta partida se
destinará  a  financiar  las  obras  de
rehabilitación  de  edificios  que  deben
realizar  las  cinco  comunidades  de
viviendas de Ezocibide.

Los gobiernos municipales anteriores; del
Departamento de Planificación Territorial,
Vivienda  y  Transportes  del  Gobierno
Vasco, gracias a 5,8 millones.

Gasto corriente respecto al proyecto de
presupuestos de 2023, que se incrementa
en 183.000 euros.

En la pasada legislatura, de 2022 a 2023,
cuando se redujo en 222.000 euros, con-
cretamente  en  un  7%.  ¿Cuántas  veces
hemos escuchado al portavoz de EHBildu
decir  que hay  que reducir  el  gasto  co-
rriente?

A modo de ejemplo, en la exposición de
votos  del  proyecto  de presupuestos  del
año anterior, decíais:

"En EHBildu tenemos claro que este será
nuestro primer trabajo tras las elecciones
municipales que se celebrarán dentro de
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lehentasunen arabera errekurtsoen goitik
beherako berrantolaketa bat”  
Orain  gobernua  hartu  duzuenean
honetan  ez  da  berrantolaketarik  nabari,
bai ordea gastu arruntaren gorakada.

Pil  Pileaneko;  2023ko  ekaineko  alean,
EHBilduk Alkatetza hartu ondoren, Alkate
berriari  egindako  elkarrizketan
ondorengoa aditzera ematen zuen:

“Programa  batekin  aurkeztu  gara  eta
orain hori garatzeko, plan programatikoa
osatzea dagokigu”  

“Egunerokotasunak  ez  jateko  ,  behar
diren  plan  eta  berrantolaketa  guztiak
egingo  ditugu,  gure  baliabideak  ondo
antolatu eta benetan inportanteak diren
gauzei heltzeko”

Oposiziotik ere behin eta berriz salatu izan
duzue;   EAJ-PSE-EE  udal  gobernuak
estrategia  argirik  gabe  jardun  dugula,
PERSPEKTIBA ESTRATEGIKORIK GABE,  Hau
da;  Plan  estrategikorik  gabe.  “Ha  asalto
de mata”.

8 hilabete pasa dira udal gobernua hartu
zenutenetik  eta  ez  dago  planaren
arrastorik ere ez. 

Zaharren  egoitzan,  egoitzako  plan
estrategikoa  lantzen  gabiltza.  Inguruko
udalerriek  legealdiko  plan  estrategikoen
berri  eman  dute.  Debabarrenako
ponentzia  onartu  eta  martxorako,
Debabarreneko  plan  estrategikoa
gauzatzea  aurreikusi  da.  Edota
Gipuzkoako  Foru  Aldundiak  legealdiko
plan estrategikoaren aurkezpena egingo
du  Batzar  Nagusietan,  bihar  izango  den
osoko  bilkuran.  Baina  hemen  ez,  ez
daukagu  udal  gobernuaren  legealdiko
plan estrategikoaren berririk. 

Ez  eta  proiektu  inportanterik.  Inbertsioei
dagokionean,  inbertsio  handiena
Kalebarren 24ko eraikina eraisteko partida
da  52.848  eurotakoa.  Jakinarazi  nahi
dugu,  aurreko  legealdian  martxan

un año. Una reordenación integral de los
recursos  en función de las  necesidades,
prioridades de Soraluze "
Ahora que habéis tomado el gobierno no
hay reorganización, pero sí  aumento del
gasto corriente.

En  Pil  Pilean;  en  el  número  de  junio  de
2023, tras la toma de Alcaldía de EHBildu,
en la entrevista al nuevo Alcalde daba a
conocer lo siguiente:

"Nos hemos presentado con un programa
y  ahora  para  desarrollarlo  nos  toca
completar el plan programático"

"Para que no nos coma el día a día, hare-
mos todos los  planes y  reorganizaciones
que sean necesarios para organizar bien
nuestros  recursos  y  abordar  cosas  real-
mente importantes"

Desde  la  oposición  también  han  de-
nunciado  reiteradamente  que  el  go-
bierno municipal PNV-PSE-EE ha actuado
sin una estrategia clara, sin una PERSPEC-
TIVA ESTRATÉGICA, es decir, sin un Plan Es-
tratégico. "Ha asalto de mata".

Han pasado 8 meses desde que asumis-
teis el gobierno municipal y no hay ni ras-
tro del plan.

En la residencia de ancianos estamos tra-
bajando en el plan estratégico de la resi-
dencia.  Los  municipios  de  la  zona  infor-
man  de  los  planes  estratégicos  de  la
legislatura. Se ha aprobado la ponencia
de Debabarrena y está prevista la ejecu-
ción del plan estratégico del Bajo Deba
para el mes de marzo. O la Diputación de
Gipuzkoa, que presentará su plan estraté-
gico de legislatura en las Juntas Genera-
les, en un pleno que tendrá lugar maña-
na. Pero aquí no, no tenemos noticia del
plan  estratégico  de  legislatura  del  go-
bierno municipal.

No hay proyectos importantes. En cuanto
a las inversiones, la mayor inversión corres-
ponde a la partida de derribo del edificio
de Kalebarren 24 por  importe de 52.848
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jarritako proiektua dela. Aurrekontuei egin
diogun ekarpenetan, Eremu urbanistikoak
birgaitzeko,  diru  partida  bat  zehaztea
eskatu  dugu  eta  onartu  egin  da  Sapa,
Olaldea…)

Galdera da?  Non daude herria  pizteko
aldarrikatu  zenituzten  proiektu
inportanteak/ eraldatzaileak? 

Nola  aldatzen  diren  gauzak  oposizioan
egotetik  gobernuan egotera , ezta? 

Soraluzeko  EAJ-PNV  udal  taldea
ordezkatzen  dugun  hiru  zinegotziok,
gaurkoan,  abstenitu  egin  gara.  Gure
asmoa  oposizio  eraikitzailea  egitea  da,
ekarpenak  eginez,  batzordez  batzorde
baita  aurrekontu  proiektu  honi
dagokionean ere. Helburu zehatz batekin
herriaren  alde  lan  egitea  herritarren  bizi
kalitatea hobetzeko helburuarekin.

Guk  ez  dugu  egingo  EHBILDUK  egin
duena,  Eusko  Jaurlaritzako  eta
Gipuzkoako  Aldundiko  aurrekontuen
aurrean.  Aurka  bozkatu.  Herritarren
interesen  gainetik  alderdi  interesak
lehenetsiz. Ez.
 
Hauek  izan  dira  2024ko  aurrekontu
proiektuari  gure  alderdiak  egin  dizkion
ekarpenak:

Soraluzeko EAJ-PNV udal taldeak 2024ko
aurrekontu  proiektua  aztertu  ondoren
ondorengo  ekarpenak  egitea   ditu
dokumentua  aberasteko  asmoarekin.
Ekarpenak atalez atal hauek izan dira:

HIRIGINTZA:
 Kalebarren  24  eraikinaren
eraisketa eta urbanizazio proiektua.
 “AU  Erregetxe  9.1.  Plaza  Zaharra
azpi  esparrua”  izeneko  eremuaren
birgaitzea  eta  bertan  erabilera  anitzeko
gune estalia eraikitzeko proiektua.
 Eremu  urbanistikoak  birgaitzeko

euros. Queremos informar que se trata de
un proyecto puesto en marcha en la pa-
sada legislatura. En nuestras aportaciones
a los  Presupuestos  para la rehabilitación
de las Áreas Urbanísticas se ha solicitado
la  concreción  de  una  partida  y  se  ha
aprobado la de Sapa,   Olaldea...)

La pregunta es ¿Dónde están los proyec-
tos  importantes/transformadores  que rei-
vindicasteis para activar el pueblo?

Cómo cambian las cosas de estar en la
oposición  a  estar  en  el  gobierno,  ¿ver-
dad?

Los tres concejales que representamos al
grupo  municipal  EAJ-PNV  de  Soraluze,
hoy,  nos  hemos  abstenido.  Nuestra
intención  es  hacer  una  oposición  cons-
tructiva,  aportando,  comisión  por  comi-
sión y también en lo que respecta a este
proyecto de presupuestos. Trabajar por el
pueblo  con  un  objetivo  concreto  para
mejorar la calidad de vida de la ciudada-
nía.
Nosotros no vamos a hacer lo que ha he-
cho EHBILDU, frente a los presupuestos del
Gobierno Vasco y de la Diputación de Gi-
puzkoa que ha sido votar en contra. Pri-
mando los intereses de partido sobre los
de los ciudadanos. No.

Las  aportaciones  de  nuestro  partido  al
proyecto  de  presupuestos  de  2024  han
sido las siguientes:

El grupo municipal de EAJ-PNV de Soralu-
ze, tras analizar el proyecto de presupues-
tos  de  2024,  ha  realizado  las  siguientes
aportaciones  para  enriquecer  el  docu-
mento.  Las  aportaciones  han  consistido
en los siguientes apartados:

URBANISMO:
 Proyecto de demolición y urbanización
del edificio Kalebarren 24.
 "AU Erregetxe 9.1. Proyecto de rehabili-
tación y construcción de un espacio po-
livalente  cubierto  en  el  ámbito  denomi-
nado "Plaza Zaharra Azpi Gunea".
 Línea de financiación para la rehabili-
tación  de  áreas  urbanísticas;  Sapa,
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diru  lerroa;  Sapa,  Olaldea,  aparkaleku
berriak ahalbideratzeko azterketa.

 Azken  urteetan  egin  den  bezala
beharrak  identifikatu,  plangintza  adostu
eta  asfaltatze  lanak  gauzatzeko  diru
partida zehaztu.

  Ibai  ondoko  aisialdi  gune  berria
egiteko.  Polígono 07 partzela 70 lur  saila
erosi ( Liñazibar albokoa) 

 Sagar errekan udal ekipamenduak
egokitzeko  (Garbigunea,  ibilgailuentzako
udal depositoa…) Poligono 2 Parcela 164
eta Poligono 2 Parcela 168 a eta b,  lur
sailen erosketa.

 Irisgarritasun  plana.  Udal  eraikin
eta kaleetako egokitzapen lanak.  Lanak
faseka egitea proposatzen ditugu. Hauek
izango  ziren  lehentasunak;  Frontoi  5ko
eraikinari  arrapala  bitartez  irisgarritasuna
bermatu.  Musika  eskolan  igogailua
eraikitzeko  azterketa  egin.  Baltegieta
Kalea, Errabal-Atxuri, Zeleta… 

 WC  Publikokak  50.000€tako  diru
partida  dago  gordeta.  Zein  izango
litzateke  udal  gobernuaren  asmoa?
2024an lanekin hastea? 

INGURUMENA ETA LANDA GARAPENA 
 Sologoen  Elektra  etxean
inbertsioak burutzeko ditu partida.
 Muskiritzuko  kudeaketa  planaren
garapenaren  hurrengo  faseak:  Landa
guneko  lur  sailen  erosketa  eta  hauetan
bertakoak  diren  zuhaitz  landaketak
burutu. Hauek lirateke erosi beharreko lur
sailak:
 Polígono 8 parcela 81 (31.059m2)
11.181€
 Polígono  4  Parcela  8  (22.854m2)
8.227,44€
 Polígono  4  Parcela  9  (9.352m2)
3.366,72€

 Udalaren jabetzakoak diren mendi
gaineko ondorengo  lur sailetan garbiketa

Olaldea,  estudio  para  posibilitar  nuevos
aparcamientos.
Identificar las necesidades como se ha
hecho en los últimos años, acordar la pla-
nificación y determinar la partida econó-
mica para la ejecución de los trabajos de
asfaltado.

 Para  la  construcción  de  una  nueva
zona de esparcimiento junto al río. Parce-
la Polígono 07 parcela 70 (Colindante Li-
ñazibar)
 Acondicionamiento de equipamientos
municipales  en el  Sagarerreka (Garbigu-
ne,  depósito  municipal  de  vehículos...)
Polígono  2  Parcela  164  y  Polígono  2
Parcela 168 a y b, compra de terrenos.

 Plan  de  accesibilidad.  Obras  de
acondicionamiento  de  edificios  munici-
pales y calles. Proponemos que los traba-
jos  se realicen por  fases.  Estas  serían las
prioridades;  garantizar  la  accesibilidad
mediante rampa al edificio de Frontoi  5.
Estudio de construcción de ascensor en la
escuela de música. Calle Baltegieta, Erra-
bal-Atxuri, Zeleta...

 Los WC Publicos tienen reservada una
partida  de  50.000  €.  ¿Cuál  sería  la
intención  del  gobierno  municipal?
¿Empezar con obras en 2024?

MEDIO AMBIENTE Y DESARROLLO RURAL
 Cuenta con una partida para inversio-
nes en la central eléctrica de  Sologoen.
 Próximas  fases  del  desarrollo  del  Plan
de  Gestión  de  Muskiritzu:  Compra  de
terrenos rurales y realización de plantacio-
nes  arbóreas  autóctonas.  Los  terrenos  a
adquirir serían:

Polígono 8 parcela 81 (31.059m2) 11.181
€
Polígono  4  Parcela  8  (22.854m2)
8.227,44 €
Polígono 4 Parcela 9 (9.352m2) 3.366,72
€

Trabajos  de  limpieza  en  los  siguientes
terrenos  sobre  monte  propiedad  del
Ayuntamiento:
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lanak:

 Poligono  1parcela  87  (B-D  -C)
( Arranaitz-Ondo)
 Poligono  4   Parcela  31A
( Askabeitxi)
 Poligono  4   Parcela  60  (A-B-C)
( Idoixa- Azkabeitxiaburuaga)

HEZKUNTZA, HAURRAK eta GAZTERIA:
 Kiroldegiko  eraikinean  dagoen
erabilera  anitzeko  gelan;  0-4  bitarteko
haurrentzako aisialdi gunea egokitu. 
 Musika  eskolako  eraikina
egokitzeko lanak. Fatxada eta teilatuaren
konponketa  lanak.  Teilatuan  aztertu
eguzki  panelak  ipintzeko  aukerarik
dagoen.

GARAPEN EKONOMIKOA:
 Ekintzailetza  eta  tokiko  enpresen
ondorengotza  bultzatzeko  diru-laguntza
lerroa.  2023.  urtetik  aurrerako
atzeraeraginezko ondorioekin.
 Bizi  Kale  Komunikazio  plana
gauzatzeko  zenbatekoa.  Aurreko
urteetan Egoitz Unamunorekin landu izan
da gaia.

KIROLA ETA KIROLDEGIA:
 Padel pistaren eta skate gunearen
estaltzea.  Gure  taldeak  eremu  guztia
estaltzearen  alde  egiten  du.  Baliabide
nahikorik  ez  badago  aldundiak  2025.
Urtean argitaratuko duen deialdira berriz
aurkeztea proposatzen dugu.
 Futbol zelaian izan diren lapurretak
ekiditeko  bideo  zaintzarako  kamerak
ipintzea.
 Futbol  zelaiko  Instalazioen  zahar
berritze lanak; Aldagelak, WC…etb.

KULTURA:
 Herriko  musika  taldeek  entseguak
egiteko  lokal  baten  kokagunearen
azterketa burutu.

Kontziente  gara  aurkeztutako  proiektu
guztiak  ezin  daitezkeela  2024.  Urtean
gauzatu.  Gure taldearen asmoa, ibilbide
orri  bat  zehaztea  izan  da  legealdira
begira, gure taldearen ustetan, landu eta

 Polígono 1parcela 87 (B-D -C) (Arranai-
tz-Ondo)
 Polígono 4 Parcela 31A (Askabeitxi)

Polígono  4  Parcela  60  (A-B-C)  (Idoixa-
Azkabeitxiaburuaga)

EDUCACIÓN, INFANCIA Y JUVENTUD:
 Sala polivalente en el edificio del poli-
deportivo,  acondicionando  la  zona  de
esparcimiento para niños/as de 0 a 4.
 Obras  de  acondicionamiento  del
edificio de la Escuela de Música. Trabajos
de reparación de fachada y tejado. Ana-
lizar  la  posibilidad  de  colocar  paneles
solares en el tejado.

DESARROLLO ECONÓMICO:
 Línea de ayudas al emprendimiento y
a la sucesión de empresas  locales.  Con
efectos retroactivos desde el año 2023.
 Importe para la ejecución del Plan de
Comunicación  de  Bizi  Kale.  En  años
anteriores se ha tratado el tema con Egoi-
tz Unamuno.

DEPORTE Y POLIDEPORTIVO:
 Cubrición  de  la  pista  de  pádel  y  la
zona  de  skate.  Nuestro  equipo  apuesta
por cubrir toda la zona. Si no hay recursos
suficientes  proponemos  volver  a  presen-
tarse a la convocatoria que publicará la
diputación el 2025.
 Instalación de cámaras de video vigi-
lancia para evitar robos en el campo de
fútbol.
 Obras de renovación de las Instalacio-
nes  del  Campo  de  Fútbol;  Vestuarios,
WC... etc.
CULTURA:
 Realizar un análisis de la ubicación de
un local de ensayo para grupos musicales
locales.

Somos conscientes  de que no todos  los
proyectos presentados pueden ejecutar-
se en 2024. La intención de nuestro grupo
ha sido definir una hoja de ruta de cara a
la legislatura y de los diferentes proyectos
a  desarrollar.  Cuando  se  conozca  el
importe  de  la  liquidación  del  ejercicio
2023  en  marzo  se  continuará  con  esta

E
S
K
U
b
a
1
c
c
a
0
d
-
e
8
8
7
-
4
3
4
e
-
9
7
2
4
-
d
4
2
a
e
3
5
c
2
c
4
0



SORALUZEKO UDALA
AYUNTAMIENTO DE PLACENCIA DE LAS ARMAS

garatu  behar  diren  proiektu
desberdinena.  Martxoan  2023.  urteko
likidazioaren  zenbatekoa  dakigunean
jarraituko  dugu  lanketa  hau  egiten  eta
ahal diren proiektuak adosten.” 

elaboración  y  se  consensuarán  los  pro-
yectos posibles.” 

Patricia Borinaga zinegotziak  adierazi  du
bere taldea koherentziaz  abstenitu dela,
ez  zutelako  ordenantza  fiskalen  aurka
egin,  eta  aurrekontuan  ere  ez  dutelako
inolako  astakeriarik  aurkitu.  Diru-sarrerak
bermatu  ondoren,  abstenitu  egin  dira
gastuetan eta inbertsioetan. Kontuan izan
dute,  halaber,  gobernu-talde  horren
lehen  aurrekontua  dela,  eta,  inoren
beharrik  izan ez arren, taldeak egindako
ekarpen  batzuk  kontuan  hartu  dituztela.
Aurrekontu  kontinuista  iruditzen  zaie,
onartzen  ari  ziren  aurrekontuekin,
proiektuen jarraipena jasotzen duena. Era
berean, sailak, zeramatzatenean hasitako
proiektuak  abian  jartzea  ere  positiboki
baloratu  dute,  esperientzia-gela,
gaztelekua....

Irisgarritasun-planaren  berrikuspena
baloratu  dute.  Lehentasunei  buruz  hitz
egin,  eztabaidatu  eta  desadostasunak
izango  dira.  Aurreratu  du  frontoiaren
irisgarritasuna  lehenesten  dutela,  baina
eztabaidatuko dela.

Jarraitu baino lehen, esan du tirita jartzen
duela  jarraian  esango  duena  esan
aurretik,  eta  nabarmendu  du  aurreko
legegintzaldiko  aurrekontuak  gobernua
osatzen zuten bi alderdiek egiten zituztela,
eta hori ez dela EHBILDU-ren kasua.

Etxebizitza azterlana sartu izana baloratu
dute,  baita  PSE-EEren  proposamena
kontuan  hartu  izana  ere,  hau  da,
azterlana  garatzen  lagunduko  duen
pertsona baten kontratazioa baloratzea.

Aurrekontu kontinuista dela esan du, eta
EAJ-PNVk  adierazi  duen  bezala,  ezohiko
aurrekontua  da.  Soraluzeko  Udalaren
aurrekontua  beste  erakunde  batzuetatik

La concejala Patricia Borinaga manifiesta
que su grupo se abstiene en coherencia,
ya que no se opusieron a las ordenanzas
fiscales  ni  tampoco  han  encontrado
ninguna barbaridad en el presupuesto, y
habiendo garantizado los ingresos se abs-
tienen en gastos e inversiones. Han tenido
también en cuenta que se trata del pri-
mer presupuesto de este equipo de go-
bierno  y  que  aunque  no  necesiten  a
nadie han tenido en cuenta algunas de
las aportaciones realizadas por su grupo.
Les  parece  un  presupuesto  continuista
con los presupuestos que se venían apro-
bando, que recoge una continuación de
proyectos.  Valoran  positivamente  asi-
mismo que se pongan en marcha los pro-
yectos iniciados cuando llevaban ellos los
departamentos,  aula  de  experiencia,
gazteleku…

Valoran la revisión del plan de accesibili-
dad. Se tratará, discutirá y se tendrán dis-
crepancias  sobre  las  prioridades.  Ade-
lanta que ellos  priorizan  la  accesibilidad
de la zona frontón pero ya se discutirá.
 
Antes de proseguir  dice que se pone la
tirita antes de decir lo que va a decir a
continuación, destacando que los presu-
puestos  de  la  anterior  legislatura  eran
confeccionados por los dos partidos que
formaban gobierno a diferencia de este
que ha sido confeccionado por EHBILDU. 

Valoran la inclusión del estudio de vivien-
da  y  también  que  se  haya  tenido  en
cuenta la propuesta del PSE-EE de valorar
la contratación de una persona que ayu-
de a desarrollar el mismo.

Dice  que  se  trata  de  un  presupuesto
continuista y como ha apuntado el par-
tido EAJ-PNV, extraordinario. El presupues-
to  del  ayuntamiento  de  Soraluze  de-
pende mucho de la financiación que se
pueda  obtener  de  otras  instituciones.
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lor  daitekeen  finantzaketaren  mende
dago.  Gaineratu  du  oso  baldintzatuta
gaudela,  gastuak  eta  sarrerak  direnak
direlako.  Gogorarazi  du  behin  baino
gehiagotan  entzun  duela  egungo
gobernu-taldearen  gastua  murriztu  eta
geldiarazi  behar  dela  oposizioan
zeudenean,  eta  nabarmendu  du  orain
handitu  egiten  dela.  Ez  du  gastu
arruntaren  igoeraren  zergatia  baloratu
nahi.  Oposizioan  zaudenean  kritikatzea
erraza  dela  dio.  Askotan  guk  geuk
kontrolatu  ezin  duguna  aurpegiratzen
dugula  esan  du,  eta  kritika  konstruktibo
gisa esaten duela azpimarratu du.

Abstentzioa justifikatu du esanez ez dela
bere aurrekontua.
Jarraian esan du zauriari  tirita ere jartzen
diola  dedikazioaren  bi  puntuei
dagokienez.
Adierazi  du  ez  dutela  arazorik
dedikazioarekin,  arazoa  konpentsazioa
nola  egin  den  eran  ikusten  dutela.  Hori
hiru  alderdi  politikoen  arteko  akordioa
izan zen, eta beste erabaki bat hartu da,
biren  iritzia  kontuan  hartu  gabe.  Une
batean hiruren arteko akordioak  hartzen
badira,  aldaketa-akordio  horiek
hartzekotan, hiruren artean hartu beharko
liratekeela uste du.

Azkenik,  udalerrirako  udalaz  gaindiko
edozein  negoziaziotarako  laguntzeko
prestutasuna  adierazten  dute,  Malzaga-
Soraluze  bidegorriko  zatia  adibide  gisa
jarriz.

Añade que estamos muy condicionados
porque los gastos e ingresos son los que
son.  Recuerda  haber  escuchado  varias
veces que hay que bajar  y  contener el
gasto por  el  actual equipo de gobierno
cuando se encontraban en la oposición y
destaca  que  ahora  se  aumenta.  No
quiere entrar a valorar el porqué del au-
mento del  gasto  corriente.  Dice  que es
fácil  criticar  cuando se  está  en  la  opo-
sición. Dice que muchas veces echamos
en cara lo que nosotros mismos no pode-
mos  controlar  y  remarca que lo  dice  a
modo de crítica constructiva. 
Justifica su abstención diciendo que no es
su presupuesto.
Seguidamente dice que también se pone
la tirita a la herida en relación a los dos
puntos de la dedicación.
Manifiesta que no tienen problema con la
dedicación sino que ven el problema en
cómo se ha hecho la compensación. Se
ha hecho revertiendo un acuerdo entre
tres partes  Eso fue un acuerdo entre los
tres partidos políticos y se ha pasado a to-
mar otra decisión sin tener en cuenta la
opinión de dos. Si en un momento se to-
man acuerdos entre tres considera que si
van a modificarse esos acuerdos de mo-
dificación deberían adoptarse entre tres.
Por último tienden la mano a nivel cons-
tructivo  a  cualquier  negociación  su-
pramunicipal para el municipio, poniendo
como  ejemplo  el  tramo  de  bidegorri
Malzaga-Soraluze.

Alkateak hartu du hitza eta esan du gastu
arruntak  gora  egin  duela,  eta  arrazoi
batzuen  artean  udal-langileen  soldatei
aplikatutako  igoera  eta  KPIaren  igoera
aipatu  ditu.  Azaldu  duenez,  oposizioko
alderdiko  bozeramailea  zenean,  diru-
sarrerak  eta  gastuak  aztertu  ondoren,
gastu  arrunta  handitzen  zelaren  kezka
adierazi izan duela, aurrezteko gaitasuna
ez murriztearen garrantzia azaltze aldera.

Gastuak  handitu  egin  dira,  eta  diru-
sarrerak  ere  bai.  Esaten  du  aurrekontu

El  Sr.  Alcalde  toma la  palabra diciendo
que el gasto corriente ha subido, citando
los  motivos  de la  subida aplicada a los
salarios  de  los  trabajadores  municipales
así como la subida del IPC. Explica que el
cuando  era  portavoz  del  partido  de  la
oposición tras análisis de ingresos y gastos,
cuando  ha  mostrado  su  preocupación
por el incremento del gasto corriente, ha
sido al objeto de trasladar la importancia
de no reducir la capacidad de ahorro.

Los gastos han aumentado y los ingresos
también. Lo que se ha obtenido en este

E
S
K
U
b
a
1
c
c
a
0
d
-
e
8
8
7
-
4
3
4
e
-
9
7
2
4
-
d
4
2
a
e
3
5
c
2
c
4
0



SORALUZEKO UDALA
AYUNTAMIENTO DE PLACENCIA DE LAS ARMAS

honetan lortu dena dela %2ko aurrezkitik
%6ra  igarotzea.  Udalak  aurrezteko
gaitasuna  handitu  du,  eta  uste  du  hor
begiratu behar dela luparekin.
Oso positiboa litzateke aurrezkia % 10era
igotzea,  aurrezteko gaitasuna izatea oso
garrantzitsua baita.

Plan  estrategikoari  dagokionez,
zinegotzien agerraldien arabera, badirudi
ez  dagoela  norabide,  plan  edo  ezer
berririk.  Proiektu  berriak  daudela
egiaztatzen  du,  eta  Ogasun  Batzordean
ziklo  berriaren  hasiera  azaldu  zela.
Gogoratzen  du  aurreko  agintalditik
datozen proiektuak hor daude eta berriak
ere  etorriko  dira.  Horregatik  erabaki  da
hainbat  proiekturi  buruzko  azterlanak
egitea  eta  proiektu  horietarako
ekarpenak  jasotzea.  Herritarren  eta
gainerako  eragileen  ekarpenak  bilduko
dituen plan estrategiko bat eduki nahi da.

Gobernu  talde honek  hartu  omen duen
bide  kontinuistari  dagokionez,  horrek
besteen  ekarpenak  jasotzea  ekartzen
badu,  kontinuismoa  ongi  etorria  izan
dadila.

Dedikazioari  dagokionez,  gogorarazi  du
egungo gobernu-taldeak erabiltzen zena
baino  baliabide  gehiago  ez  erabiltzeko
konpromisoa  hartu  duela,  eta,  beraz,
batzordeetako  presidentetzei  dagozkien
dietak  murrizten  direla  eta  goi-
kargudunen ordainsariak handitzen direla.
Beraz,  praktikan,  neurri  horrek  soilik  eurei
eragiten  die,  eta  ez  oposizioari.  Patricia
Borinaga  zinegotziak  aipatutako  hiruko
akordioari  dagokionez,  esan  du  bere
alderdiak  ahalbidetu  zituela  orduko
gobernu-taldearen proposamenak.

presupuesto es pasar de un ahorro del 2%
al 6%. El ayuntamiento ha incrementado
su capacidad de ahorro y considera que
es ahí donde hay que mirar con lupa.  
Sería muy positivo subir al 10% de ahorro,
porque  tener  capacidad  de  ahorro  es
muy importante.
 
En cuanto al plan estratégico parece, a
la luz de las intervenciones anteriores, que
no hay rumbo, plan o nada nuevo. Cons-
tata la existencia de proyectos nuevos y
recuerda que en la comisión de hacien-
da se explicó el comienzo del nuevo cic-
lo. Los proyectos que vienen del anterior
mandato  están  ahí  y  vendrán  asimismo
otros nuevos. Es por ello que se ha optado
realizar estudios de diferentes proyectos y
recibir  aportaciones  para los  mismos.  Se
quiere  contar  con  un  plan  estratégico
que  contenga  las  aportaciones  de  los
ciudadanos y demás agentes.

Sobre la vía continuista que dicen que se
ha tomado por parte de este equipo de
gobierno, si ello se traduce en recoger las
aportaciones  de  los  demás  bienvenido
sea el continuismo.

Sobre  la  dedicación  recuerda  que  el
equipo de gobierno actual se ha comp-
rometido a no utilizar más recursos de lo
que se venía utilizando, por lo que dismi-
nuyen  las  dietas  correspondientes  a  las
presidencias  de  las  comisiones  y  se  in-
crementan  las  retribuciones  de  los  altos
cargos por lo que es una medida que en
la práctica sólo les afecta a ellos y no a la
oposición. Dice en relación al acuerdo de
tres mencionado por la concejala Patricia
Borinaga que su partido cedió a las pro-
puestas  del  equipo de gobierno  de en-
tonces.

 
Patricia  Borinaga  zinegotziak hartu  du
hitza  alkateari  erantzuteko.  Bere
esanetan,  asmoa  %  10eko  aurrezkia
lortzea bada, zertan aurreztuko den jakin
nahiko  luke,  egungo  aurrekontuaren
irakurketan zalantzak baititu.

Eta  berriz  ere  adierazi  du  kezkatuta
dagoela  bere  garaian  osoko  bilkuran

La  concejala  Patricia  Borinaga  toma  la
palabra  para  contestar  al  Sr.  Alcalde.
Dice  que  si  la  intención  es  alcanzar  un
ahorro del 10%, le gustaría saber en qué
se  va  ahorrar  ya  que  de  la  lectura  del
presupuesto actual tiene dudas.

Y reitera su preocupación en que se mo-
difique un acuerdo adoptado en su día
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ordezkatuta zeuden hiru alderdi politikoen
artean  hartutako  akordio  bat
aldatzearekin.  Hurrengo  agintaldian
EHBILDUk gobernatzen jarraitzen ez badu,
zer egingo duen galdetu du. Adostasuna
hautsiz  erabaki  bat  hartu  dela  esan  du.
Adostu  zen  zerbait  alde  bakarretik
hausten da, ezta?

entre  los  tres  partidos  políticos  represen-
tados en el pleno. Pregunta qué va a pa-
sar  si  en  el  siguiente  mandato  no  sigue
gobernando EHBILDU,  ¿qué va  hacer  el
que gobierne? Dice que se ha tomado
una  decisión  rompiendo  un  consenso.
Algo que se acordó se rompe unilateral-
mente, ¿no es así?

Iker  Aldazabal  zinegotziak  aurrezkiaren
igoerari buruz, aurrekontua osatzen duten
gastuak  eta  diru-sarrerak  aipatu  ditu.
Adierazi du foru-funtsetik gehiago sartzen
dela,  eta,  aldi  berean,  mailegu  bat
likidatu  dela.  Gogorarazi  du  aurreko
urtean  gastu  kopuru  handiagoa  esleitu
zela elektrizitatearen partidetan, prezioen
goranzko  aurreikuspenagatik,  baina
aurreikuspen horiek ez dira bete.

Plan  estrategikoari  dagokionez,  aurreko
gobernu-taldeak  eskatu  zuelako  eta
agintaldiko  lehen  sei  hilabeteetan  egin
ohi  delako  aipatzen  da,  bestela
egunerokoak  jaten  gaituela  esanez.
Zinegotziak  uste  zuen,  hori  argi  izanda,
gobernu-taldeak plana aurkeztuko zuela.
Hala  ere,  ikusi  egin  beharko  da  zer
aurkezten den.

El  concejal  Iker  Aldazabal  sobre  el  in-
cremento del ahorro cita los gastos e ing-
resos  de  los  que  se  compone  el  presu-
puesto. Afirma que se ingresa más canti-
dad del fondo foral, al tiempo que se ha
cancelado un  préstamo.  Recuerda  que
el año anterior se consignó más cantidad
de gasto en las partidas de electricidad
por la previsión de los precios al alza, pre-
visiones que no se han cumplido.

En  cuanto  al  plan  estratégico  se  cita
porque este se solicitó por parte del ac-
tual  equipo  de  gobierno  anterior  y
porque  se  suele  realizar  durante  los  pri-
meros  seis  meses  de  mandato,  ya  que
dice que,  si  no  nos  come el  día  a  día.
Pensaba  el  concejal  que  teniendo  eso
tan claro el equipo de gobierno iba ha-
ber presentado ya el plan. Sin embargo,
habrá que ver qué se presenta.

4.-    2024.  URTERAKO  AURREKONTUAREN  
EXEKUZIOA ARAUA  .-   
Udal Batzarrak aho batez erabakitzen du,
2024.  urterako  Aurrekontuaren  Exekuzio-
Araua onartzea.

4.-    NORMA  DE  EJECUCIÓN  
PRESUPUESTARIA PARA EL AÑO 2024  .-  
La  Corporación  Municipal  acuerda  por
unanimidad,  aprobar la  Norma  de
Ejecución  Presupuestaria  para  el  año
2024.

5.-     2024.  URTERAKO  PLANTILLA  
ORGANIKOA  .-  
Udal  Batzarrak  aho  batez  ERABAKITZEN
DU:

BAT:  Hasierako  onespena  ematea  2024.
urterako plantilla organikoari.

BI:  Espedientea  jendaurrean  jartzea
hamabost  laneguneko  epez,
erreklamazioak jaso ahal izateko.

5.-     PLANTILLA  ORGANICA  PARA  EL  AÑO  
2024.-
La  Corporación  Municipal,  por
unanimidad, ACUERDA:

UNO:  Aprobar  inicialmente  la  plantilla
orgánica para el año 2024.

DOS:  Exponer  el  expediente  al  público
durante quince días hábiles, a los efectos
de reclamaciones.
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HIRU: Erreklamaziorik aurkeztuko ez balitz,
akordio hau behin betikotzat hartuko da.
Erreklamazioak  egonez  gero,  Plenoak
hilabeteko  epea  izango  du  horiek
ebazteko.

LAU:  Behin  betiko  erabakia  Gipuzkoako
Aldizkari  Ofizialean  argitaratzea  eta  ale
bat Gipuzkoako Foru Aldundira igortzea.

TRES:  Considerar  este  acuerdo  como
definitivo si no hubiera reclamaciones. En
caso  contrario,  el  Pleno  dispondrá  del
plazo de un mes para resolverlas.

CUATRO: Publicar el acuerdo definitivo en
el  Boletín  Oficial  de  Gipuzkoa  y  remitir
copia a la Diputación Foral de Gipuzkoa.

6.- ALKATEAREN ORDAINSARIA .- 6.-   RETRIBUCIÓN DEL ALCALDE.-   

Alkate  jaunak puntua  sartu  du.  Dieta-
partida  gutxitu  dela  eta  proposamena
kopuru  hori  alkatearen  eta  lehen
alkateordearen  ordainsarien  artean
banatzea dela adierazi du. 

Irakurri  ondoren,  bozkatu  egiten  da  eta
berdinketaren  emaitza  lortu  da,
EHBILDUko zinegotzien aldeko 5 boto eta
PSE-EEko  (bi)  eta  EAJ-  PNVko  (hiru)
zinegotzien  kontrako  bost  botoren
ondorioz.

Aurreko  emaitzaren  ondoren,  bigarren
bozketa  egin  da,  eta  berdinketak  bere
horretan  jarraitzen  du;  beraz,  Alkatea-
Presidentearen botoak  kalitatezko botoa
gisa jarduten du, bere botoaren arabera,
Hortaz, Udalbatzak erabaki du:

Alkatearen  urteko  ordainsari  gordinaren
gehikuntza  onartzea,  eta  2024an  35.917
euroko urteko ordainsari gordina jasotzea.

El Sr. Alcalde introduce el punto. Manifies-
ta que la partida de dietas ha disminuido
y  la  propuesta  consiste  en  distribuir  esa
cantidad  entre  las  retribuciones  del
Alcalde  y  de  la  primera  teniente  de
Alcalde.

Una vez leída se procede a votar  obte-
niéndose el resultado de empate, con 5
votos  a favor  por  parte  de los  corpora-
tivos de EHBILDU y cinco votos en contra
por  parte  de los  corporativos  del  PSE-EE
(dos) y EAJ- PNV (tres). 

Tras  el  resultado anterior  se pasa a una
segunda votación  persistiendo el  empa-
te, por lo que el voto del Alcalde -Presi-
dente  opera  como  voto  de  calidad
conforme al sentido de su voto. Por lo que
el Pleno de la Corporación acuerda:

 Aprobar un incremento de la retribución
anual bruta del Alcalde pasando a perci-
bir el año 2024 una retribución anual bru-
ta de 35.917 euros, 

Iker Aldazabal zinegotziak bere taldearen
botoaren  zentzua  justifikatu  du  akordio
bat alde bakarretik hautsi dela esanez. Ez
dute liberazioa kritikatzen.  Batzordeetako
lehendakaritzak lana dakar,  eta ez dute
ikusten  esleipen  hori  goi-karguei  egin
behar zaienik.

Bere buruari  galdetzen dio zer gertatuko
den  lau  urte  barru,  dietak  berriro

El concejal Iker Aldazabal justifica el sen-
tido del voto de su grupo diciendo que se
ha roto un acuerdo unilateralmente.  No
critican  la  liberación.  La  presidencia  de
las  comisiones  supone trabajo  y  no ven
que  esa  asignación  se  destine  a  altos
cargos.

Se  pregunta  qué  va  ocurrir  dentro  de
cuatro  años,  si  se  volvieran  a aumentar
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handituko  balira.  Neurri  horrek  diskurtso
demagogikoak  ekarri  ahal  izango
lituzkeela uste du.

Berretsi  du  ez  dutela  aurka  bozkatzen
liberazioaren aurka daudelako, baizik eta
aurka  bozkatzen  dutela,  horrek  alde
bakarreko  akordioa  haustea  ekarri
duelako.  Gehiengo osoa  dutelako  hartu
dute erabaki hori. Azkenik, akordioa bere
garaian  adostuta  hartu  zela  esan  du,
akordioa  haustea  erraza  dela  esan  du,
baina  gobernu-taldeak  dinamika
horretan ez jarraitzea espero du.

las dietas ello daría pie a discursos dema-
gógicos.

Reitera que no votan en contra porque
estén en contra de la liberación, sino que
votan en contra porque ello ha supuesto
la ruptura de un acuerdo de forma uni-
lateral.  Acuerdo  que  han  adoptado
porque  ostentan  la  mayoría  absoluta.
Termina  diciendo  que  el  acuerdo  se
adoptó en su día consensuado, dice que
es fácil romper acuerdo pero espera que
no se siga en la dinámica por parte del
equipo de gobierno.

Patricia Borinaga zinegotziak  esan du ez
dela kontrako botorik eman, bi goi-kargu
liberatu daudelako. Hartutako neurriarekin
dinamika  arriskutsu  batean  sartzen  dela
uste  du,  eta  soldatei  buruz  hitz  egiten
denean,  badirudi  jendeak  uste  duela
ordezkari  politikoek  asko  kobratzen
dutela,  eta  hori  ez  da  horrela.  Aurreko
agintaldian asko kobratzen zela emango
duela  esan  du.  Dinamika  arriskutsuetan
sartzen  dela  uste  du,  eta  igoera  eta
jaitsiera  horiekin  bere  lana
desprestigiatzen  dela  uste  du.  Hobe
litzateke balioa ematea eta diru kontuak
testuinguruan  kokatzea.  Politikari  on
egiten ez dioten dinamiketan sartzen dela
gaineratu  du.  Hobe  litzateke  besteei
eskaintzen zaien denbora baloratzea.

La concejala Patricia Borinaga  dice que
no se vota en contra por la existencia de
dos altos cargos liberados. Considera que
con la medida adoptada se entra en una
dinámica peligrosa que se entra en una
dinámica que parece que cuando hab-
las de sueldos la gente cree que los repre-
sentantes  políticos  cobran mucho y  eso
no es así. Dice que va parecer que en el
anterior  mandato  se  cobraba  mucho.
Cree que se entra en dinámicas peligro-
sas y cree también que se desprestigia su
labor con estas subidas y bajadas. Estaría
mejor poner en valor la labor realizada y
contextualizar en temas de dinero. Añade
que se entra en dinámicas que no hacen
bien a la política. Se haría mejor en valo-
rar el tiempo que se dedica a los demás.

Alkate  jaunak zinegotziei  erantzun  die,
beren  iritziz,  beraiek  beren  jarrerarekin
elikatzen  ari  direla  dinamika  arriskutsu
posibleak. Adierazi du gobernu-taldeak ez
duela inor  desprestigiatzeko asmorik,  eta
ez dela neurri populista bat. Bere garaian
negoziatu  zenean,  talde gisa kobratzetik
maila  pertsonal  batean  zinegotzi  gisa
kobratzera  pasatu  zen.  Horixe  eskatu
zuten  EAJ-PNVk  eta  PSE-EEk.  EHBILDU-
rentzat  horrek  nahasmendua  zekarren,
lehendakaritzen  esleipena  handia
iruditzen  zitzaien,  eta  ez  ziren  oso  pozik
geratu,  eta  bidea  libre  utzi  zitzaion
aldaketari.

El  Sr.  Alcalde responde a los  concejales
que en su opinión ellos están alimentando
con su postura la posibles dinámicas pe-
ligrosas que apuntan. Afirma que el equi-
po  de  gobierno  no  tiene  intención  de
desprestigiar a nadie ni tampoco se trata
de una medida populista. En su día cuan-
do se negoció se pasó de cobrar como
grupo a cobrar como concejal a un nivel
personal. Eso es lo que solicitaron tanto el
partido EAJ-PNV como el PSE-EE. Para EH-
BILDU  ello  suponía  un  trastorno,  la  asig-
nación  de las  presidencias  les  parecían
elevadas y no se quedaron muy conten-
tos y se dejó vía libre a la modificación.

Considera  que  con  este  acuerdo  se
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Uste  du  orain  aldaketa  horren  edukiari
eusten  zaiola,  benetan  aldaketa  izango
litzatekeelako  esleipen  pertsonalak
taldeei  eskualdatuko  balitzaizkie,  eta  ez
dela hori aldatu nahi izan.

respeta la  motivación  de aquella  modi-
ficación  ya  que  realmente  sería  modi-
ficación si  existiera  traspaso de las  asig-
naciones personales a  los grupos y no se
ha querido cambiar eso.

Patricia  Borinaga  zinegotziak  esan  du
eztabaida honen abiapuntua alkatearen
soldata zalantzan  jartzea  dela.  EHBILDUri
esan  dio  aurreko  soldatari  eutsita  iristen
direla  gobernura,  ez  dutelako  zentzurik
hura handitzeak, kritikatu egin zutelako. Bi
goi-kargudun  direnez,  azkenean  diru
gehiago ekarriko du, eta diskurtsoari eutsi
behar  zaionez,  zinegotziei  egindako
esleipen-mota bat kenduko da.

La concejala Patricia Borinaga dice que
todo este debate parte de que se pone
en cuestión el sueldo del Alcalde. Le dice
a EHBILDU que llegan al gobierno mante-
niendo el  sueldo anterior  porque no tie-
nen sentido que lo aumenten porque lo
habían criticado. Al  ser dos altos cargos
acaba  suponiendo  más  dinero  y  como
hay que seguir  manteniendo el  discurso
se elimina un tipo de asignación a conce-
jales.

Alkate  jauna  ez  dago  ados
zinegotziarekin,  eta  esan  du  ez  dela
objektiboa.
Esan  du  lan  handia  dagoela  egiteko,
gauza  batzuk  aterako  direla,  eta  beste
batzuk, agian, ez, baina esan du guztien
ahaleginarekin  dena  kudeatzeko  gai
izatea  espero  duela.  Plan  estrategikoari
buruz esan du ona bada eta ekarpenak
jasotzen baditu, kontinuista kalifikatzea ez
dela arazo bat.

Parte-hartzearen dinamikan jarraitzea eta
guztion  lanarekin  herria  aurrera  egitea
espero da.

El Sr. Alcalde muestra su desacuerdo con
la concejala diciendo que no es objetiva.

Dice que hay mucho trabajo por hacer,
habrá  cosas  que  saldrán  y  otras  quizás
no, pero dice que con el esfuerzo de to-
dos espera que sean capaces de gestio-
nar todo. Sobre el  plan estratégico dice
que si  es  bueno y  recoge aportaciones
no es un problema el que se califique de
continuista.

Se  aprecia  voluntad  y  espera  que  se
continúe  en  la  dinámica  de  la  partici-
pación y que con el trabajo de todos el
pueblo vaya hacía delante.

7.-  LEHEN  ALKATEORDEAREN
ORDAINSARIA.-

Irakurri  ondoren,  bozkatu  egiten  da  eta
berdinketaren  emaitza  lortu  da,
EHBILDUko zinegotzien aldeko 5 boto eta
PSE-EEko  (bi)  eta  EAJ-  PNVko  (hiru)
zinegotzien  kontrako  bost  botoren
ondorioz.

Aurreko  emaitzaren  ondoren,  bigarren
bozketa  egin  da,  eta  berdinketak  bere
horretan  jarraitzen  du;  beraz,  Alkatea-
Presidentearen botoak  kalitatezko botoa
gisa jarduten du, bere botoaren arabera,
Hortaz, Udalbatzak erabaki du:

Lehenengo  alkateordearen  urteko
ordainsari  gordinaren  gehikuntza
onartzea.  2024an  29.000  euroko  urteko

7.- RETRIBUCIÓN DE LA PRIMERA TENIENTE
DE ALCALDE.-

Una vez leída se procede a votar  obte-
niéndose el resultado de empate, con 5
votos  a favor  por  parte  de los  corpora-
tivos de EHBILDU y cinco votos en contra
por  parte  de los  corporativos  del  PSE-EE
(dos) y EAJ- PNV (tres). 

Tras  el  resultado anterior  se pasa a una
segunda votación  persistiendo el  empa-
te, por lo que el voto del Alcalde -Presi-
dente  opera  como  voto  de  calidad
conforme al sentido de su voto. Por lo que
el Pleno de la Corporación acuerda:

Aprobar un incremento de la retribución
anual  bruta  de  la  primera  teniente  de
Alcalde pasando a percibir  el  año 2024
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ordainsari gordina jasoko du. una retribución anual bruta de 29.000 eu-
ros,    

8.- ESKARI ETA GALDERAK.- 

Ez dago.

8.- RUEGOS Y PREGUNTAS.- 

No hay.

Eta  beste  gairik  ezean  eta  hogei
orduak  eta  hogeta  hamar  minutu
direnean,  Lehendakaritzaren  aginduz
saioa bukatutzat  ematen da,  hori  guztia
Idazkari bezala ziurtatzen dudalarik.

Y  no  habiendo  más  asuntos  de
qué  tratar  y  siendo  las  veinte  horas  y
treinta  minutos,  de  orden  de  la  Presi-
dencia  se  levanta  la  sesión,  de  todo lo
cual, como Secretaria, certifico.

IDAZKARIAK, 
La Secretaria,
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